
PROTOKÓŁ 
Z POSIEDZENIA RADY BUDŻETU OBYWATELSKIEGO NR 3/2022 

z dnia 13 czerwca 2022 roku 
 
Posiedzenie obyło się w Sali Portretowej w budynku Magistratu przy Pl. Wszystkich Świętych 3-4, 

godz. rozpoczęcia - 16.30. 

 
W posiedzeniu udział wzięli:  

1. Członkowie Rady Budżetu Obywatelskiego w składzie przewidzianym w §1 Zarządzenia  
nr 3070/2021 Prezydenta Miasta Krakowa z dnia 29.10.2021 roku, którzy potwierdzili swoja 
obecność podpisem na liście obecności, załącznik nr 1.   

2. Pan Rafał Zawiślak – Radny Dzielnicy XIII - Podgórze  
 
Posiedzenie otworzył Przewodniczący Rady Pan Andrzej Kulig, który przywitał zebraną Radę po 
czym oddał głos Panu Mateuszowi Płoskonce Sekretarzowi Rady. Pan Mateusz Płoskonka 
przedstawił proponowany porządek obrad: 

1. przedstawienie koncepcji opracowanej przez zespół zadaniowy (w składzie Pan Zbigniew 
Czarnota, Pani Renata Kucharska oraz Pani Urszula Rutka), dotyczących zmian  
w funkcjonowaniu budżetu obywatelskiego Miasta Krakowa, 

2. przedstawienie planu rozpatrywania protestów zaplanowanych na sierpień, 
3. sprawy bieżące. 

Rada przyjęła plan posiedzenia. 
 

Ad. 1. Pani Renata Kucharska poprosiła o głos po czym oświadczyła, że w 90% koncepcja 
zmian, którą reprezentuje w sprawozdaniu Pan Zbigniew Czarnota stoi w sprzeczności z jej wizją 
ewentualnych zmian.  

Pan Zbigniew Czarnota prezentuje opracowane sprawozdanie z prac zespołu  
ds. opracowania koncepcji zmian, sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 
Dyskusja:  

• Ze względu na zawarte w sprawozdaniu zarzuty o łapówkarstwo Pan Andrzej Kulig 
poinformował zebranych, że musi skierować sprawę do odpowiednich organów. 

• Pan Jan Stanisław Pietras powiedział, że otrzymał sprawozdanie o godzinie 11.30 i nie 
zapoznał się z treścią w nim zawartą dlatego prosi o przesunięcie dyskusji.  

• Pani Urszula Rutka: oświadczyła, że omawiany dokument otrzymała dzień wcześniej, mimo 
faktu, że była członkiem zespołu, a samo sprawozdanie jest w 100% autorstwa Pana 
Zbigniewa Czarnoty. 

• Panie, U. Rutka i R. Kucharska oświadczyły, że nie podpisują się pod sprawozdaniem, na 
którego treść nie miały wpływu.  

• Głos z Sali; Wiele zawartych w sprawozdaniu postulatów jest nie zgodna z prawem, 
dodatkowo należy podkreślić, że było konsultowane z grupami aktywistów, a nie z nami  
[Radą Budżetu Obywatelskiego/Radnymi]. Spotkania, które zostały przywołane  
w sprawozdaniu były organizowane przez Pana Z. Czarnotę i nie wiadomo kto brał w nich 
udział, gdzie były organizowane i w jakim celu odbyły się te spotkania. 

• Pani Małgorzata Bochenek; zapytała czy będziemy pracować na propozycjach 
przygotowanych przez Pana Czarnotę czy członkowie Rady przygotują swoje propozycje 
zmian, które będą bazą wyjściową do dalszej dyskusji.  

• Pan Szczęsny Filipiak; powiedział, że odebrał za skandaliczne słowa o łapownictwie, sam 
uczestniczył od początku w procesie budżetu obywatelskiego Miasta Krakowa, dodatkowo 
jak stwierdził powoływanie się na grupę pn. naprawmy BO, której celem było i jest 
wymuszenie zmian w budżecie obywatelskim było złym pomysłem.  

• Głos z Sali; zaproponowane w sprawozdaniu zmiany sposobu finansowania [środków na 
realizację zadań BO] wymaga zmiany statusu dzielnic.  

 



Ad.2. Pan Mateusz Płoskonka przedstawił, wstępne plany co do terminu i miejsca rozpatrywania 
protestów, które zgodnie z harmonogramem prac odbędą się pomiędzy 20 sierpnia do 2 września  
w Miejskim Centrum Dialogu przy ulicy Brackiej 10. Liczba posiedzeń z podaniem dokładnego 
harmonogramu zostanie ustalona po zebraniu wszystkich zgłoszonych protestów.  
 
Wolne wnioski: 
Celem prowadzenia dalszej konstruktywnej dyskusji wszyscy Członkowie RBO prześlą drogą e-mail 
bezpośrednio do Wydziału Polityki Społecznej i Zdrowia swoje propozycje zmian, które zostaną 
omówione na kolejnym posiedzeniu Rady.  
 
Na polecenie Przewodniczącego Rady :  

1. W myśl art. 304 §2 Kpa przygotować zawiadomienie do prokuratury o możliwości 
popełnienia przestępstwa.  

2. Zwołać kolejne posiedzenie na dzień 22 czerwca 2022 na godzinę 16.30. 
 
Posiedzenie zakończyło się o godzinie 17.50. 
Protokołował: Sebastian Kowalski – Wydział Polityki Społecznej i Zdrowia UMK. 
Protokół zaakceptował: Andrzej Kulig Przewodniczący Rady Budżetu Obywatelskiego Miasta 

Krakowa 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Załączniki:  
 

1. Lista obecności 
2. Sprawozdanie z działalności Zespołu ds. zmian w działalności budżetu obywatelskiego 

Krakowa 
 


